
 

 

  Daugavpils Universitātes padomes sēdes 

PROTOKOLS Nr. 14 

 

Daugavpilī                    2023. gada 30. novembrī 

 

Sēdē piedalās:  

Daugavpils Universitātes padomes pagaidu priekšsēdētājs: Māris Bozovičs;  

Daugavpils Universitātes padomes locekļi: Rita Baltere, Tālavs Jundzis, Uldis Valainis, Jolanta 

Vjakse. 

 

Pieaicinātās personas (bez balsstiesībām): 

Rektors prof. Arvīds Barševskis; 

Rektora vietnieks attīstības jautājumos Jānis Kudiņš; 

Humanitāro un sociālo zinātņu fakultātes dekāna p.i. Mārīte Kravale-Pauliņa; 

Mūžizglītības centra metodiķa p.i. Ilze Kačāne; 

DU direktors Pēteris Kokins. 

 

Sēdi vada: Māris Bozovičs  

Sēdi protokolē: Olita Miglāne 

Sēde norisinās: DU telpās Vienības ielā 13, 219. kab. Daugavpils. 

 

Darba kārtība: 

1. Par profesionālā maģistra studiju programmas “Tiesību zinātne” valsts vienotā jurista 

profesionālās kvalifikācijas eksāmena rezultātu uzlabošanas plāna izskatīšanu (ziņo DU 

padomes loceklis Tālavs Jundzis, Humanitāro un sociālo zinātņu fakultātes dekāna p.i. Mārīte 

Kravale-Pauliņa) 

2. Par "Daugavpils Universitātes attīstības stratēģijas 2022.- 2028. gadam" precizējumu 

izskatīšanu (ziņo Rektora vietnieks attīstības jautājumos Jānis Kudiņš) 

3. Par mūžizglītības programmas iespējām Daugavpils Universitātē (ziņo Humanitāro un 

sociālo zinātņu fakultātes dekāna p.i. Mārīte Kravale-Pauliņa un Mūžizglītības centra 

metodiķa p.i. Ilze Kačāne) 

4. Par Daugavpils Universitātes saimniecisko nodrošinājumu (ziņo DU direktors Pēteris Kokins) 

5. Dažādi: 

- Par Sabiedrības un informācijas fonda vēstuli par iesaistīšanos valsts atbalsta programmā 

“Latvijas Goda ģimenes apliecība”  

 

 

Sēdes sākums: plkst. 13:00 

 

Sēdes vadītājs Māris Bozovičs aicina apstiprināt 2023. gada 30. novembra DU padomes sēdes darba 

kārtību. 

  

Padomes locekļi vienojoties nolemj:  

Apstiprināt 2023. gada 30. novembra DU padomes sēdes darba kārtību. 

 

 

 

 

 

 



 

 

#23/14-1. Par profesionālā maģistra studiju programmas “Tiesību zinātne” valsts vienotā 

jurista profesionālās kvalifikācijas eksāmena rezultātu uzlabošanas plāna izskatīšanu  

(ziņo DU padomes loceklis Tālavs Jundzis, Humanitāro un sociālo zinātņu fakultātes dekāna p.i. 

Mārīte Kravale-Pauliņa)  

 

Ziņo DU padomes loceklis Tālavs Jundzis. 

 

T. Jundzis izsaka priekšlikumus profesionālā maģistra studiju programmas “Tiesību zinātne” valsts 

vienotā jurista profesionālās kvalifikācijas eksāmena rezultātu uzlabošanai: 

1) Tiesību zinātņu bakalaura studiju programmā nav iekļauts studiju kurss "Starptautiskās 

privāttiesības", kura jautājumi ir Valsts vienotajā eksāmenā. Ņemot vērā, ka Latvijā ir tikai daži 

docētāji, kas lasa šo kursu, būtu jāizmanto vietējais potenciāls, lūdzot kādam no docētājiem (varbūt 

komerctiesībās/ civiltiesībās) sagatavot šo kursu un iespējami drīz to piedāvāt studentiem, attiecīgi 

papildinot bakalaura programmu 4KP apjomā. Tas nozīmē, ka būtu jāatsakās no kāda cita kursa, 

piemēram, varbūt varētu iztikt bez tiesību ekonomikas (2KP) un varbūt arī no runas mākslas (2KP) 

vai kāda cita kursa, kas nav obligāts jurista profesijas standartā.  

2) Tiesību zinātņu maģistra programmā būtu jāpalielina jurista kvalifikācijas eksāmenam paredzētie 

4 KP uz 6 KP kā to faktiski arī nosaka MK noteikumi Nr. 46 (15.01.2019), domājot par kāda cita 

kursa apjoma samazināšanu. Tas nozīmē, ka 6 KP apjomā maģistranti tiešā veidā tiktu pārskata un 

padziļinātās lekcijās sagatavoti Valsts vienotajam eksāmenam, neskaitot vēl papildus iegūstamās 

zināšanas vienā no specializācijām.  

3) Jānodrošina maksimāli augsta kvalitāte studiju kursos abās studiju programmās , kas iekļauti Valsts 

vienotajā eksāmenā, regulāri ceļot docētāju kvalifikāciju, rīkojot atbilstošas konferences, piesaistot 

vieslektorus un speciālistus atsevišķās lekcijās/tēmās, regulāri iesaistot studentus kāzusu risināšanā, 

ceļot prasības eksāmeniem bakalaura programmā un iespējams, paredzot arī pārbaudījumu maģistra 

programmā pirms Vienotā valsts kvalifikācijas eksāmena kā priekšeksāmenu, vērtējot to ar ieskaiti, 

kas nosaka tiesības tālāk kārtot Valsts vienoto kvalifikācijas eksāmenu. 

4) Izvirzīt darbam Vienotajā jurista profesionālās  kvalifikācijas eksāmena komisijā vēl dažus DU 

pārstāvjus - tiesību doktorus, lai būtu DU docētāji pārstāvēti iespējami visās piecās tiesību jomās, 

attiecīgi sagatavojot vēstuli Tieslietu ministrei. 

 

M. Kravale-Pauliņa informē, ka T. Jundža ieteikumi tika ņemti vērā. Studiju virziena vadītājs ir 

vienojies ar visiem programmā iesaistītajiem docētājiem, ka tiks mērķtiecīgāk strādāts, lai veiktu 

studentu sagatavošanu eksāmenam. M. Kravale-Pauliņa min, ka vēstule Tieslietu ministrei ir 

sagatavota, DU izvirza 5 docētājus darbam Vienotajā jurista profesionālās  kvalifikācijas eksāmena 

komisijā. 

 

Padomes locekļi vienojoties nolemj: 

1. Aicināt Humanitāro un sociālo zinātņu fakultātes dekāna p.i. Mārīti Kravali-Pauliņu uzrunāt 

kādu no Tiesību zinātņu programmas docētājiem sagatavot studiju kursu "Starptautiskās 

privāttiesības", lai nākamajā studiju gadā to pilnvērtīgi varētu iekļaut studiju programmā. 

 

 

#23/14-2. Par "Daugavpils Universitātes attīstības stratēģijas 2022.- 2028. gadam" 

precizējumu izskatīšanu 

(ziņo rektora vietnieks attīstības jautājumos Jānis Kudiņš) 

 

Ziņo rektora vietnieks attīstības jautājumos Jānis Kudiņš. 

 

J. Kudiņš informē padomes locekļus, ka Daugavpils Universitāte saņēma Izglītības un zinātnes 

ministrijas izveidotās Komisijas valsts dibinātu augstskolu attīstības stratēģiju izvērtēšanai 



 

 

ieteikumus “Daugavpils Universitātes attīstības stratēģijas 2022.- 2028. gadam” pilnveidošanai. Tiek 

sniegta informācija par veiktajiem papildinājumiem. Izglītības un zinātnes ministrijai stratēģija ir 

jāapstiprina līdz 31.12.2023. 

 

Ņemot vērā Izglītības un zinātnes ministrijas izveidotās Komisijas valsts dibinātu augstskolu 

attīstības stratēģiju izvērtēšanai 27.10.2023. protokolu Nr. 1 un pamatojoties uz Augstskolu likuma 

14.2 panta pirmās daļas 3. punktu, kurš nosaka, ka valsts augstskolas padome apstiprina augstskolas 

attīstības stratēģiju un pārrauga tās ieviešanas progresu, padomes locekļi vienojoties nolemj:  

 

1. Apstiprināt pilnveidoto "Daugavpils Universitātes attīstības stratēģiju 2022.- 2028. gadam" 

un nosūtīt Izglītības un zinātnes ministrijai (stratēģija pielikumā). 

 

R. Baltere atstāj sēdi. 

 

#23/14-3. Par mūžizglītības programmas iespējām Daugavpils Universitātē 

(ziņo Humanitāro un sociālo zinātņu fakultātes dekāna p.i. Mārīte Kravale Pauliņa un 

Mūžizglītības centra metodiķa p.i. Ilze Kačāne)  

 

Ziņo Mūžizglītības centra metodiķa p.i. Ilze Kačāne. 

 

I. Kačāne sniedz informāciju par DU 2023. gadā īstenotajām mūžizglītības programmām: Pedagogu 

profesionālā pilnveide; Ieslodzījumu vietu darbinieku profesionālā pilnveide; Nodarbināto personu 

profesionālā pilnveide. 2024. gadā tiks īstenotas arī: Civilajā aizsardzībā un katastrofu pārvaldībā 

iesaistīto personu darba organizācijas un vadīšanas pamati (64 st.), Pamatlīmeņa zināšanu programma 

par objekta ugunsdrošību atbildīgajiem darbiniekiem (160 st.). DU īstenotajās mūžizglītības 

programmās 2023. gadā tika apmācītas 464 personas.  

 

Ziņo Humanitāro un sociālo zinātņu fakultātes dekāna p.i. Mārīte Kravale-Pauliņa 

 

M. Kravale-Pauliņa uzsver, lai īstenotu mūžizglītības programmas ir svarīgi gan docētāji, gan arī 

sadarbība ar citām institūcijām, kas nodrošina apmācību dalībniekus. Tiek norādīts, ka Valsts atbalsts 

cilvēkkapitāla attīstībai 2021. -2027. gada plānošanas periodā indikatīvi sastāda 218,5 milj. EUR 

(ESF, ERAF, AF, TPF līdzekļi). Tiek sniegta informācija par iesaisti projektos un to realizācijas 

iespējām Daugavpils Universitātē. M. Kravale-Pauliņa norāda, ka Daugavpils Universitātes 

studentiem tiks piedāvāta iespēja apgūt mūžizglītības programmu “Pedagoģiskās darbības pamati 

(160 stundas)”, kas nodrošina iespēju iegūt tiesības veikt pedagoģisko darbību vēl studiju laikā. 

 

M. Bozovičs ierosina celt Mūžizglītības centra kapacitāti, palielinot darbinieku skaitu, jo darba 

apjoms ir liels. 

 

Rektors A. Barševskis norāda, ka DU docētāji varētu savus vadītos kursus piedāvāt moduļu 

apmācībās, kā piemēru min “Lauku praksi Ilgās”, jo ir pieprasījums, piemēram, no skolotāju puses. 

A. Barševskis ierosina organizēt pasākumu, kurā piedalītos Mūžizglītības centrs, Zinātnes un biznesa 

sadarbības centrs, Medicīnas koledža, studiju prorektors, virzienu vadītāji, programmu direktori u.c. 

interesenti, lai sniegtu informāciju un pārrunātu par iespējām īstenot mūžizglītības programmas DU. 

 

J. Vjakse ierosina izvirzīt prioritātes, kuros mūžizglītības programmu virzienos būtu jāstrādā, tas ļautu 

mērķtiecīgāk darboties un sasniegt labāku rezultātu.  

 

Tiek diskutēts par Daugavpils Medicīnas koledžas iesaisti mūžizglītības programmu īstenošanā. 

 



 

 

J. Vjakse norāda, ka Daugavpils Medicīnas koledža piedalījās ESF projektā “Profesionālo izglītības 

iestāžu audzēkņu dalība darba vidē balstītās mācībās un mācību praksēs uzņēmumos”, sasniedzot ļoti 

labus rādītājus un apgūstot vislielākos finanšu līdzekļus no visām medicīnas koledžām Latvijā.  

 

Padomes locekļi vienojoties nolemj:   
1. Pieņemt zināšanai Mūžizglītības centra metodiķa p.i. Ilzes Kačānes un Humanitāro un sociālo 

zinātņu fakultātes dekāna p.i. Mārītes Kravales-Pauliņas ziņojumu par mūžizglītības 

programmas iespējām Daugavpils Universitātē. 

2. Organizēt informatīvu pasākumu par mūžizglītības programmu iespējām un ES projektu 

līdzekļu apguvi. 

 

Mārīte Kravale Pauliņa, Ilze Kačāne un  Jānis Kudiņš atstāj sēdi. 

 

 

#23/14-4. Par Daugavpils Universitātes saimniecisko nodrošinājumu  

(ziņo DU direktors Pēteris Kokins)  

 

Ziņo DU direktors Pēteris Kokins. 

 

P. Kokins sniedz informāciju par:  

1) DU veiktajiem pasākumiem ēku energoefektivitātes paaugstināšanai un ieguvumiem no ēku 

siltināšanas, ēku ikdienas monitoringa veikšanu (siltums, elektroenerģija); 

2) DU sporta kompleksā veiktajiem remontdarbiem, tā izmantošanu, noslodzi un iznomāšanas 

iespējām; 

3) dienesta viesnīcu tehnisko stāvokli un veiktajiem remontarbiem; 

4) elektroenerģijas un apkures tarifiem. 

 

T. Jundzis izsaka priekšlikumus  

1) iesniegt rektoram telpu sarakstu, kuras potenciāli varētu iznomāt uzņēmējiem, tādējādi nodrošināt 

ēku lietderīgu apsaimniekošanu.  

2) virzoties uz Zaļo kursu, izskatīt iespēju uzstādīt DU ēkās saules enerģijas baterijas.  

 

Padomes locekļi vienojoties nolemj: 
1. Pieņemt zināšanai DU direktora Pētera Kokina ziņojumu par Daugavpils Universitātes 

saimniecisko nodrošinājumu.  

 

#23/14-5. Dažādi: 

- Par Sabiedrības un informācijas fonda vēstuli par iesaistīšanos valsts atbalsta 

programmā “Latvijas Goda ģimenes apliecība” 

 

M. Bozovičs informē, ka ir saņemta vēstule no Sabiedrības un informācijas fonda vēstuli par 

augstskolas iesaistīšanos valsts atbalsta programmā “Latvijas Goda ģimenes apliecība”, aicinot 

augstskolu izvērtēt iespēju iesaistīties programmā un piedāvāt vismaz 15 % atlaidi, lai apliecības 

īpašnieki (gan jaunieši, gan to vecāki) augstskolu sniegtos pakalpojumus izmantotu ar īpaši 

labvēlīgiem nosacījumiem:  

- studiju maksai, 

- viesnīcu un kopmītņu maksai, 

- augstskolu struktūrvienību sniegtajiem pakalpojumiem, 

- tālākizglītības kursiem, 

- grāmatām un suvenīriem, 



 

 

- muzeju apmeklējumiem u.c.  

 

Padomes locekļi vienojoties nolemj: 

1. Apkopot informāciju par Daugavpils Universitātē piešķirtajām atlaidēm studentiem un nosūtīt 

atbildes vēstuli Sabiedrības un informācijas fondam. 

 

Padomes locekļi vienojas, ka nākamā DU padomes sēdes notiks 2024. gada 25. janvārī. 

 

Sēdes beigas: 16.00 

 

 

Daugavpils Universitātes padomes pagaidu priekšsēdētājs              M. Bozovičs 

 

 

Daugavpils Universitātes padomes sekretāre              O. Miglāne 

 


